
Miljøministeriet • Højbro Plads 4 • 1200 København K
Tlf. 72 54 60 00 • Fax 33 32 22 27 • CVR 12854358 • EAN 5798000862005 • mim@mim.dk • www.mim.dk

Folketingets Erhvervsudvalg
Christiansborg
1240 København K

J.nr. mst-706-00119

Den 18. juli 2010

Folketingets Erhvervsudvalg har i brev af 25. juni 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 249 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 
efter ønske fra Collette Brix (DF).

Spørgsmål nr. 249 (alm. del)
Finder ministeren det ikke urimeligt, at virksomheder får tilsendt opkrævnin-
ger for affaldsgebyrer, som sendes til inkasso, hvis de ikke betales, selv om 
virksomhederne kan blive fritaget, men ikke bliver det pga. langsom kom-
munal sagsbehandling?

Svar
Jeg er enig i, at det er urimeligt, at opkrævninger i disse tilfælde sendes til 
inkasso. Det er væsentligt, at virksomheder, som har krav på fritagelse, hel-
ler ikke i sidste ende skal betale affaldsgebyret.

I øvrigt har Miljøstyrelsen informeret mig om, at styrelsen er i dialog med en 
række kommuner og Kommunernes Landsforening i en kommunegruppe 
om gebyropkrævning og –fastsættelse, som skal drøfte udfordringer og løs-
ninger med den nye opkrævningsmetode og medvirke til at ensarte kom-
munernes administration af de nye gebyrregler. Miljøstyrelsen har desuden 
løbende udgivet vejledende udtalelser om fortolkningen af de nye gebyrreg-
ler.
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